

《中文核心期刊要目总览》力学类核心期刊  
中科院《中国科学引文数据库》  
科技部《中国科技论文与引文数据库》统计源期刊  
中国科协《科技期刊论文数据库》  
EI Compendex、CA 收录的科技期刊

ISSN 1001-1455  
CODEN BAYCE7

# 爆炸与冲击

EXPLOSION AND SHOCK WAVES

第 35 卷 第 5 期

2015



中国力学学会主办

## 目 次

狭长直管约束条件水下电爆炸所产生的气泡运动和界面射流 .....	张桂夫, 朱雨建, 李元超, 杨基明	(609)
钝体倾斜和垂直冲击入水时引起的超空泡流动特性实验研究 .....	施红辉, 胡青青, 陈波, 贾会霞	(617)
含化学反应腔口流场的无网格数值模拟 .....	吴伟, 许厚谦, 王亮, 薛锐	(625)
弹体侵彻干砂的数值模型 .....	李杰, 李猛深, 李宏, 施存程	(633)
C <sub>1</sub> ~C <sub>4</sub> 烷烃混合气体热爆燃的简化机理与分析 .....	吴松林, 杜扬, 李国庆, 张培理	(641)
冲击作用下含预制裂纹梁柱试件的动态断裂 .....	李清, 张迪, 张随喜, 王永花, 王思嘉, 韩通	(651)
超临界 CO <sub>2</sub> 磨料射流流场影响因素的模拟分析 .....	贺振国, 李根生, 王海柱, 沈忠厚, 田守嶒	(659)
自适应底座附加冲击载荷的积分表达和影响因子 .....	仲健林, 任杰, 蔡德咏, 胡建国	(668)
泡沫材料对冲击波的衰减特性 .....	周佩杰, 王坚, 陶钢, 周杰	(675)
急倾斜薄矿脉中深孔落矿爆破参数优化 .....	徐帅, 彭建宇, 李元辉, 安龙, 邬金	(682)
基于 Visco-SCRAM 模型的侵彻装药点火研究 .....	孙宝平, 段卓平, 万经伦, 刘彦, 欧卓成, 黄风雷	(689)
浮顶式储油罐的爆炸冲击失效 .....	路胜卓, 王伟, 陈卫东	(696)
土中爆炸波与地下结构相互作用计算方法研究综述 .....	王羽, 高康华	(703)
高速侵彻弹体层合木靶脱壳 .....	申超, 皮爱国, 刘柳, 刘坚成, 黄风雷	(711)
球形爆炸容器开孔补强方法 .....	程帅, 张德志, 刘文祥	(717)
爆轰驱动变截面异形杆静态抛撒实验研究 .....	宁惠君, 王浩, 王政伟, 张成, 阮文俊	(723)
T 型分支管道对油气爆炸强度的影响 .....	杜扬, 李国庆, 吴松林, 张培理, 周毅, 齐圣, 王世茂	(729)
轻型火箭发射噪声场的分布特性 .....	张磊, 阮文俊, 王浩, 王鹏新	(735)
爆破振动速度预测安全保证系数的确定 .....	梁书锋, 王宇涛, 刘殿书, 李奎, 李明慧	(741)
CH <sub>4</sub> /N <sub>2</sub> 、CH <sub>4</sub> /CO <sub>2</sub> 二元和 CH <sub>4</sub> /N <sub>2</sub> /CO <sub>2</sub> 三元混合气体爆炸极限的实验与估算 .....	孙俊芳, 张可, 郭保玲, 杨小莉, 常旭宁, 吴江涛	(747)
二甲醚/空气/氩气混合物的爆炸特性 .....	高慧会, 张博, 乔建江, 杨少鹏, 陈婷, 陈潇	(753)
基于 Choi-Williams 分布的侵彻层数识别方法 .....	王燕, 马铁华, 徐鹏, 范锦彪	(758)
内部爆炸加载下柱壳的环周分裂数 .....	张志彪, 黄风雷	(763)

# EXPLOSION AND SHOCK WAVES

Vol. 35, No. 5, 2015 (Sum No. 163)

## CONTENTS

Bubble and jet induced by underwater wire explosion in a narrow tube .....	Zhang Gui-fu, Zhu Yu-jian, Li Yuan-chao, Yang Ji-ming	(609)
Experimental study of supercavitating flows induced by oblique and vertical water entry of blunt bodies .....	Shi Hong-hui, Hu Qing-qing, Chen Bo, Jia Hui-xia	(617)
Numerical simulation of a muzzle flow field involving chemical reactions based on gridless method .....	Wu Wei, Xu Hou-qian, Wang Liang, Xue Rui	(625)
Numerical modeling of projectile penetration into dry sand .....	Li Jie, Li Meng-shen, Li Hong, Shi Cun-cheng	(633)
Reduced mechanism and analysis for thermal deflagration of C <sub>1</sub> —C <sub>4</sub> alkane mixture .....	Wu Song-lin, Du Yang, Li Guo-qing, Zhang Pei-li	(641)
Dynamic fracture of beam-column specimens containing pre-existing cracks under impact loads .....	Li Qing, Zhang Di, Zhang Sui-xi, Wang Yong-hua, Wang Si-jia, Han Tong	(651)
A simulation analysis of factors influencing the flow field of the abrasive supercritical CO <sub>2</sub> jet .....	He Zhen-guo, Li Gen-sheng, Wang Hai-zhu, Shen Zhong-hou, Tian Shou-ceng	(659)
Integral expression and affecting factors for the additional impact load of an adaptive base .....	Zhong Jian-lin, Ren Jie, Cai De-yong, Hu Jian-guo	(668)
Attenuation characteristics of shock waves interacting with open and closed foams .....	Zhou Pei-jie, Wang Jian, Tao Gang, Zhou Jie	(675)
Blasting parameter optimization of medium-depth hole caving for steeply inclined thin veins .....	Xu Shuai, Peng Jian-yu, Li Yuan-hui, An Long, Wu Jin	(682)
Investigation on ignition of an explosive charge in a projectile during penetration based on Visco-SCRAM model .....	Sun Bao-ping, Duan Zhuo-ping, Wan Jing-lun, Liu Yan, Ou Zhuo-cheng, Huang Feng-lei	(689)
Failure characteristics of floating-roof oil storage tanks subjected to blast impact .....	Lu Sheng-zhuo, Wang Wei, Chen Wei-dong	(696)
Review on calculation methods for interaction between explosion waves in soil and underground structures .....	Wang Yu, Gao Kang-hua	(703)
Discarding the sabot of a high-velocity projectile by a laminated wood target .....	Shen Chao, Pi Ai-guo, Liu Liu, Liu Jian-cheng, Huang Feng-lei	(711)
Reinforcing design of openings of a spherical explosive containment vessel .....	Cheng Shuai, Zhang De-zhi, Liu Wen-xiang	(717)
Experimental research on static dispersing of profiled rods driven by detonation .....	Ning Hui-jun, Wang Hao, Wang Zheng-wei, Zhang Cheng, Ruan Wen-jun	(723)
Explosion intensity of gasoline-air mixture in the pipeline containing a T-shaped branch pipe .....	Du Yang, Li Guo-qing, Wu Song-lin, Zhang Pei-li, Zhou Yi, Qi Sheng, Wang Shi-mao	(729)
Distribution characteristics of rocket launching noise field .....	Zhang Lei, Ruan Wen-jun, Wang Hao, Wang Peng-xin	(735)
Determination of safety coefficient for predicting blasting vibration velocity .....	Liang Shu-feng, Wang Yu-tao, Liu Dian-shu, Li Kui, Li Ming-hui	(741)
Measurement and estimation for the flammability limits of binary mixtures of CH <sub>4</sub> /N <sub>2</sub> , CH <sub>4</sub> /CO <sub>2</sub> and ternary mixtures of CH <sub>4</sub> /N <sub>2</sub> /CO <sub>2</sub> .....	Sun Jun-fang, Zhang Ke, Guo Bao-ling, Yang Xiao-li, Chang Xu-ning, Wu Jiang-tao	(747)
Explosion characteristics of dimethyl ether/air/argon mixtures .....	Gao Hui-hui, Zhang Bo, Qiao Jian-jiang, Yang Shao-peng, Chen Ting, Chen Xiao	(753)
Identification of penetration layers based on Choi-Williams distribution .....	Wang Yan, Ma Tie-hua, Xu Peng, Fan Jin-biao	(758)
The number of circumferential fragments of a cylindrical shell subjected to internal explosive loading .....	Zhang Zhi-biao, Huang Feng-lei	(763)

## 本刊简介

《爆炸与冲击》是中国力学学会主办的学术期刊。办刊宗旨为报道爆炸力学学科领域的国内外最新科技成果,反映学术前沿进展及水平,促进学术交流,创造本学科领域青年人才良好的成长环境,推进爆炸理论和应用、抗爆与爆炸安全技术的发展。征稿内容为爆炸、爆轰、燃烧、冲击波、冲击动力学、高速碰撞、动高压技术、激光与电磁驱动的高能量密度动力学、材料动态力学性能、爆炸驱动与爆炸加工、工程爆破、抗爆结构与设计、爆炸力学计算方法和实验测试技术、爆炸器材、爆炸安全技术等方面论文、研究简报以及科技动态等。

### About Journal

Explosion and Shock Waves is a scientific and technological bimonthly journal sponsored by the Chinese Society of Theoretical and Applied Mechanics (CSTAM). The journal aims to report the nearest achievements and innovative articles in the fields of explosion, shock waves and related topics, and to promote academic exchanges. It will help to accomplish junior scientists and engineers, and to develop blast-resistant technique as well as explosion technology and applications. The articles asked for cover a wide range, such as explosion, detonation, combustion, shock wave, impact dynamics, hypervelocity impact, dynamic high pressure, high energy density dynamics under laser and pulsed power loadings, dynamic properties of materials, explosive acceleration and working, engineering blasting, blast-resistant design and construction, computational and experimental approaches to explosion mechanics, pyrotechnics and explosion safety technology.

《本刊关于稿件、版权的声明》、《首届全国爆炸与冲击动力学青年学者学术研讨会》通知见第 768 页

爆 炸 与 冲 击

(双月刊)

2015 年

第 35 卷 第 5 期

EXPLOSION AND SHOCK WAVES

(Bimonthly)

Vol. 35, No. 5 2015

主 办 单 位 中国力学学会

四川省力学学会

中物院流体物理研究所

主 管 单 位 四川省科学技术协会

编 辑 出 版 《爆炸与冲击》编辑部

四川省绵阳市 919 信箱 110 分箱

邮 编 621999 电 话 0816-2486197

电子信箱 bzycj@caep.cn

http://www.bzycj.cn

主 编 刘仓理

责 任 编 辑 张凌云

印 刷 绵阳市科学城曙光印刷厂

总 发 行 处 四川省绵阳市邮政局

国外总发行 中国国际图书贸易集团有限公司

Sponsored by Chinese Society of

Theoretical and Applied Mechanics

Managed by Sichuan Association of

Science and Technology

Edited by the Editorial Staff of

EXPLOSION AND SHOCK WAVES

P. O. BOX 919-110, Mianyang, Sichuan, China

Postcode 621999

E-mail bzycj@caep.cn

http://www.bzycj.cn

Editor-in-Chief Liu Cang-li

Executive Editor Zhang Ling-yun

Distributed by China International

Book Trading Corporation

公开发行 ISSN 1001-1455 CN 51-1148/O3

国内邮发代号: 62-131 国外代号: BM6584

出版日期: 2015 年 9 月 25 日

全年定价: 210.00 元 本期定价: 35.00 元

ISSN 1001-1455

